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Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XI sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Uchwały 

a. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia logo Gminy Miłoradz. 
b. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i wdrażania „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Wiejskiej Miłoradz”. 
c. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych na 2016 rok. 
d. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 

e. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miłoradz na okres od 1.03.2016 r. do 
28.02.2017 r. 

f. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2016 rok (zmiana I). 

g. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru informacji dla osób fizycznych na podatek 
od nieruchomości i rolny oraz leśny. 

h. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji dla osób prawnych na podatek 
od nieruchomości, rolny i leśny. 

i. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015 (zmiana VII). 
j. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Miłoradz. 
k. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz 

na lata 2016 – 2024. 
l. Nr XII. .2015 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłoradz na rok 2016. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.   
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel otworzyła XII Sesję Rady Gminy Miłoradz.  
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel powitała przybyłych Radnych, Wójta 
Gminy, Sołtysów, pracowników urzędu oraz gości (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do 
niniejszego protokołu), na podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad – na stan 
15 radnych udział w posiedzeniu bierze 14 radnych. 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad XI Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z XI Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
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Protokół z XI Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poprosiła Radnego Powiatu Malborskiego 
Pana Sławomira Zirra o informację o pracach Rady Powiatu Malborskiego. 
Na obrady przybyła Radna Pani Grażyna Sadowska. 
Radny Powiatu Malborskiego Pan Sławomira Zirra poinformował, że tematem priorytetowym dla 
mieszkańców naszej gminy są drogi. Ok. 20 lat temu władze powiatu malborskiego doszły do wniosku, że 
aby poprawić stan dróg jedynym wyjściem jest partycypacja zainteresowanych gmin w kosztach remontu 
dróg. Ten ww. układ obowiązuje do dnia dzisiejszego. Stwierdził ponadto, że jest 19 radnych powiatu 
malborskiego, a 8 radnych reprezentuje gminy wiejskie. Wobec powyższego trudno jest przegłosować 
wydatkowanie środków finansowych na remonty dróg powiatowych. Mimo licznych trudności powiat 
malborski rok rocznie remontuje drogi powiatowe. Jeżeli w danym roku nie remontuje się drogi w jakiejś 
gminie to oznacza, że dana gmina nie wyraziła chęci w partycypacji w kosztach remontu. Narodowy 
Program Poprawy Dróg tzw. „schetynówki” jest realizowany od 6 lat. Powiat malborski czterokrotnie 
został zakwalifikowany do tego programu i otrzymał środki finansowe na realizację zadań. Kwalifikacja do 
programu jest możliwa dzięki współpracy gmin z powiatem, za co otrzymuje się dużą liczbę punktów. W 
ostatnich latach na terenie Gminy Miłoradz wyremontowano 14 km dróg, wkład finansowy Gminy 
Miłoradz to 1,5 mln zł. Poinformował, że powiat malborski zarządza 244 km dróg i na obecną chwilę 
wyremontowano 64% dróg. 
W sprawie budżetu powiatu stwierdził, że budżet składa się z subwencji ogólnej, dochodów własnych i 
dotacji celowych. Zdementował informację, że powiat dysponuje tzw. podatkiem drogowym, który 
zawarty jest w cenie paliwa. Zarząd Dróg Powiatowych dysponuje budżetem na 2016 r. w wysokości 8,2 
mln zł. Z tej kwoty na drogi powiatowe przeznacza się kwotę ok. 7 mln zł. 
Radna Pani Sylwia Witek zwróciła się z prośbą o interwencję w sprawie wyremontowanej drogi w 
Pogorzałej Wsi, na której stoi woda – brak odpływu. 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że odbyło się posiedzenie Zarządu Lokalnej Grupy 
Działania Spichlerz Żuławski na którym wybrano nowego Prezesa Pana Michała Chrząszcza. Uczestniczył w 
spotkaniu przedstawicieli Gmin Województwa Pomorskiego gdzie uzupełniono obsadę w poszczególnych 
komisjach.  
Ponadto brał udział: 
w obchodach 25 – lecia Policji,  
nadania imienia Stanisława Skalskiego 22 bazie lotnictwa,  
w dniach seniora organizowanych w różnych sołectwach  
w obchodach z okazji 70 – tej rocznicy powstania szkoły podstawowej w Starym Polu, 
w uhonorowaniu honorowych krwiodawców z terenu naszej gminy Pana Cichockiego i Bruździńskiego, 
którzy oddali ponad 30 litrów krwi. 
Poinformował o spotkaniu z właścicielem firmy przewozowej Lisebus, który wyraził zainteresowanie 
uruchomieniem linii Mątowy Małe, Mątowy Wielkie, Bystrze, Kończewice do Tczewa. 
Z firmą Energa Olsztyn omówiono wstępnie projekt inwestycji postawienia linii wysokiego napięcia na 
naszym terenie w kierunku Pelplina, docelowo linia ma odbierać energię elektryczną wyprodukowaną 
przez elektrownie wiatrową. 
Odbył się Turniej szachowy im. Mirosława Gardzielewskiego, w którym uczestniczyło ok. 50 osób. 
Poinformował, że nastąpiło otwarcie ofert na wywóz odpadów z terenu gminy. Do przetargu przystąpiły 
dwie firmy Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych „COMPLEX” z Nowego Stawu oraz Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej z Malborka. Obecnie trwa badanie ofert. 
Stwierdził, że nastąpiła zmiana projektanta, który opracowuje koncepcję zagospodarowania osiedla w 
Miłoradzu. Projekt będzie gotowy w przyszłym tygodniu. 
Ad. 7 
Radna Pani Grażyna Sadowska zwróciła się z pytaniem, czy zostały wprowadzone nowe stawki na wywóz 
nieczystości beczkowozem i od kiedy mają obowiązywać.  
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Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski poprosił o informację, czy w związku ze 
znaczącym wzrostem ceny za wywóz nieczystości beczkowozem planowane jest dofinansowanie 
oczyszczalni przydomowych. 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Miłoradz Pana Tomasza Żuchowskiego o prowadzenie dalszej części obrad. 
a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie ustanowienia logo Gminy Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.63.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie ustanowienia logo 
Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia i wdrażania „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Wiejskiej 
Miłoradz”. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Radna Pani Grażyna Sadowska zwróciła się z pytaniem, czy będzie istniała możliwość instalacji filtrów na 
kominach od centralnego ogrzewania.  
Kierownik referatu rozwoju Pani Anna Smolińska poinformowała, że jest to dokument strategiczny, który 
umożliwia aplikowanie o środki finansowe z innych programów. Stanowi on załącznik do składania 
wniosków, jest to dokument ogólnikowy w którym zawarte są kierunki działań. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.64.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia i 
wdrażania „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Wiejskiej Miłoradz” w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2016 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.65.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2016 rok w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 
spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób 
uprawnionych do udzielania tych ulg. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.66.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie szczegółowych 
zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawny, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 
których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do 
udzielania tych ulg w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
e. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Miłoradz na okres od 1.03.2016 r. do 28.02.2017 r. Wniosek o zatwierdzenie 
taryf stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XII.67.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie zatwierdzenia taryf 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miłoradz na 
okres od 1.03.2016 r. do 28.02.2017 r. w głosowaniu jawnym została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem 
przeciw. 
f.              Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
2016 rok (zmiana I). 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.68.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok (zmiana I) w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
g. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wzoru informacji dla osób fizycznych na podatek od nieruchomości i rolny 
oraz leśny. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.69.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie określenia wzoru 
informacji dla osób fizycznych na podatek od nieruchomości i rolny oraz leśny w głosowaniu jawnym 
została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem przeciw. 
h. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji dla osób prawnych na podatek od nieruchomości, rolny i 
leśny. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.70.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie określenia wzoru 
deklaracji dla osób prawnych na podatek od nieruchomości, rolny i leśny w głosowaniu jawnym została 
przyjęta 14 głosami za i 1 głosem przeciw. 
i.             Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015 (zmiana VII). 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01095 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 48.000zł 
z tytułu sprzedaży gruntów rolnych. 
GOSPODARKA MIESZKANIOWA 
W rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami zmniejsza się plan dochodów majątkowych 
o kwotę 110.000zł. 
OBSŁUGA DŁUGU PUBLICZNEGO 
W rozdziale 75702 – Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek jednostek samorządu 
terytorialnego zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 66.480zł. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – w Szkole Podstawowej w Miłoradzu zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 
18.000zł. W rozdziale 80104 – w Przedszkolu w Miłoradzu zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 
6.883zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 30.000zł z przeznaczeniem na 
zakup placu zabaw dla dzieci. W rozdziale 80110 – w Gimnazjum Publicznym w Miłoradzu zmniejsza się 
plan wydatków bieżących o kwotę 4.720zł. W rozdziale 80195 – w Pozostałej działalności zmniejsza się 
plan wydatków bieżących o kwotę 397zł. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85202 – Domy pomocy społecznej zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 1.580zł z 
przeznaczeniem na opłacenie pobytu podopiecznych w DPS. W rozdziale 85203 – Ośrodki wsparcia 
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zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 2.900zł z przeznaczeniem na opłacenie pobytu 
podopiecznych w Stowarzyszeniach dla bezdomnych. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił o informację ile 
przybyło osób bezdomnych za które jesteśmy zobowiązani płacić. 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miłoradzu Pani Magdalena Drózda poinformowała, 
że od listopada przybyły 3 osoby i koszt utrzymania osoby w ośrodku wynosi 860 zł za miesiąc pobytu. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.71.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie zmian w budżecie 
gminy na rok 2015 (zmiana VII) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
j.             Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Komisja Finansowa negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radny Pan Władysław Strąk poinformował, że poprzedni wójt zgodnie z uchwałą wynagrodzenie 
zasadnicze pobierał w wysokości 5 tys. zł. Zaproponowana zmiana wynagrodzenia w omawianym 
projekcie uchwały jest zbyt wysoka i złożył wniosek aby wynagrodzenie miesięczne Wójta Gminy Miłoradz 
wynosiło: 

 wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 5100 zł, 

 dodatek funkcyjny w wysokości 1500 zł, 

 dodatek specjalny w wysokości 20% od wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego tj. 1300 zł. 
Wniosek Radnego Pana Władysława Strąka w głosowaniu jawnym został odrzucony 8 głosami przeciw i 
7 głosami za. 
Radna Pani Grażyna Sadowska stwierdziła, że podwyżka spowoduje wzrost wydatków o ponad 20 tys. zł 
rocznie w budżecie gminy na płacach. W Zespole Szkolno Przedszkolnym w Miłoradzu dla pracowników 
obsługi przeznacza się kwotę ok. 16 tys. zł rocznie. Wyraziła opinię, że wzrost wynagrodzenia jest zbyt 
wysoki i mieszkańcom trudno będzie wytłumaczyć tak znaczącą podwyżkę wynagrodzenia wójta, mając na 
uwadze wzrost opłat z tytułu podatków oraz znaczący wzrost stawek za odprowadzanie ścieków. Ponadto 
stwierdziła, że ten wzrost płac został ujęty w projekcie budżetu na 2016 rok. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski wyjaśnił, że Skarbnik Gminy 
przygotowując projekt budżetu opierała się na danych, które są zapisane w omawianym projekcie 
uchwały. 
Radna Pani Maria Wiśniewska stwierdziła, że gdy padła propozycja obniżenia podatku od działalności 
gospodarczej, gdzie dochód gminy byłby mniejszy o 2,5 tys. zł w stosunku rocznym usłyszała w 
odpowiedzi, że nie należy obniżać podatków.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.72.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta 8 głosami za i 7 
głosami przeciw. 
k. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2016 – 2024. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Miłoradz na lata 2016 – 2024, uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.73.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2016 – 2024 w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
l.              Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłoradz na rok 2016. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
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Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Miłoradz na 2016 
rok, uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Ponadto złożyła wniosek o poprawienie błędnego zapisu w § 6 pkt. 10 na kwotę 500 tys. zł. 
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił o opinię poszczególne 
komisje stałe Rady Gminy. 
Komisja finansowa – pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 
Komisja społeczna – pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 
Komisja rozwoju gospodarczego – pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 
Komisja rewizyjna – pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XII.74.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 7 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Miłoradz na rok 2016 w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Ad. 9 
Odpowiedzi na zapytania 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że w sprawie wprowadzenie nowych stawek na wywóz 
nieczystości beczkowozem będzie możliwe gdy rada gminy podejmie stosowną uchwałę. Obecnie trwają 
prace nad kalkulacją kosztów wywozu nieczystości beczkowozem. 
W temacie dofinansowanie oczyszczalni przydomowych stwierdził, że obecnie brak jest programów w 
których mogłaby uczestniczyć gmina, można jedynie skorzystać z kredytów preferencyjnych na to zadanie.  
Ad. 10 
Radna Pani Maria Wiśniewska poinformowała, że w 2016 r. istnieje możliwość dofinansowania 
przydomowych oczyszczalnio ścieków w wysokości 70% korzystając z funduszy UE. 
Sołtys sołectwa Mątowy Wielkie Pan Andrzej Mroziński stwierdził, że są gminy, które dofinansowują ww. 
zadania. Zaproponował aby nasza gmina podjęła takie działania pomocowe. 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski poinformował, że z danych jakie pozyskał w 
sołectwach powiatu malborskiego sołtysi z tytułu poboru podatków otrzymują minimum 5%, a w naszej 
gminie wypłaca się 3%. Poprosił aby radni Gminy Miłoradz podnieśli procent na wynagrodzenia dla 
sołtysów z tytułu poboru podatków.  
Radny Pan Władysław Strąk zaproponował aby radni przeanalizowali stawki dla sołtysów i mieli na 
uwadze zróżnicowanie stawek dla sołtysów. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski stwierdził, że radni tym 
wnioskiem złożonym przez sołtysa sołectwa Mątowy Małe Pana Stanisława Sadowskiego zajmą się na 
najbliższym wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel podziękowała obecnym za udział w 
obradach i ogłosiła zakończenie obrad XII Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
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